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Protokół Nr XII/19 

z XII sesji Rady Gminy w Dziemianach  

odbytej w dniu 11 września 2019r.  

Posiedzenie odbyło się w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Dziemianach (83 - 425 Dziemiany, 

ul. 8 Marca 3) i trwało od godziny 13:00 do godziny 14:15. 

W posiedzeniu brali udział Radni Rady Gminy (zgodnie z załączoną listą obecności 

stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu). 

Przewodniczący obrad – Krystian Sikora 

Protokolant – Elżbieta Jenta  

Nieobecni: 

1. Radny Kaszubowski Krystian - nieobecność usprawiedliwiona 

2. Radny Knopik Tomasz - nieobecność usprawiedliwiona 

3. Radny Eichmann Grzegorz – przybył w trakcie obrad 

4. Radny Rolbiecki Krzysztof - przybył w trakcie obrad 

5. Radna Szulta Ewa - przybyła w trakcie obrad 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad  

Obrady XII sesji Rady Gminy Dziemiany otworzył Przewodniczący Rady Gminy – Pan 

Krystian Sikora witając zgromadzonych radnych gminy. Następnie na podstawie listy 

obecności stwierdził, iż w obradach sesji na  15 radnych ustawowego składu rady  uczestniczy 

10, co stanowi kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 

Ad. 2 Zatwierdzenie porządku obrad  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Krystian Sikora przedstawił porządek obrad, kierując 

zapytanie o propozycje zmiany porządku obrad. W sprawie porządku obrad głos zabrali: 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki złożył wniosek o zdjęcie z porządku obrad w pkt. 8 podpunktu 

b – uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w 

szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Dziemiany  

Przewodniczący Rady Gminy Krystian Sikora złożył wniosek aby w porządku obrad w pkt. 8 

podpunktu b przyjąć uchwałę w sprawie  apelu w sprawie drogi wojewódzkiej nr 235 oraz 

wniosek o zmianę nazwy kosmetycznej w pkt. 8 podpunkt d. 
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W związku z powyższym po otwarciu sesji i przedstawieniu porządku obrad oraz jego zmian,  

co stanowiło pkt. 1 porządku obrad i pkt. 2 porządku obrad, ustalono porządek obrad sesji, 

który po zmianach będzie  obejmował:  

3.    Przyjęcie protokołu z X i XI sesji Rady Gminy Dziemiany  

4.    Interpelacje i zapytania radnych. 

5.    Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie               

między sesjami. 

6.    Sprawozdanie przewodniczących komisji z działalności komisji między sesjami. 

7.    Sprawozdanie Wójta z realizacji zadań gminy w okresie między sesjami.  

8.    Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Gminy Dziemiany w sprawie:   

a) zwrotu skargi i wskazania organu właściwego,  

b) apel w sprawie drogi wojewódzkiej nr 235 

c) zmian w budżecie gminy na 2019r. 

d) określenia zasad udzielania dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym 

się w gminnej ewidencji zabytków, położonym na obszarze Gminy Dziemiany  

9.     Komunikaty i wolne wnioski. 

10.   Zakończenie obrad sesji Rady Gminy Dziemiany.     

  

Ad.3.  Przyjęcie protokołu z X i XI sesji Rady Gminy Dziemiany  

Przewodniczący Rady ogłosił, że w związku z niewpłynięciem do niego w terminie 

określonym statutem żadnych zastrzeżeń do protokołu z X i XI Sesji, zgodnie z § 61 ust. 1 

statutu – Rada protokoły przyjęła. 

 

Ad. 4 Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Krystian Sikora poinformował iż do Biura Rady nie 

wpłynęły interpelacje. Wójt Gminy Dziemiany poinformował iż raz na kwartał będzie 

przedstawiał sprawozdanie z realizacji interpelacji w formie pisemnej. 

 

Ad. 5 Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w              

okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rady Gminy przekazał, iż do biura rady wpłynęły następujące pisma: 
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- skarga dotycząca fetoru i odoru na terenie gminy, będzie ona przedmiotem obrad dzisiejszej 

sesji, 

- pismo z Prokuratury Rejonowej w sprawie wszczęcia postępowania dotyczącego 

nieprawidłowości zgłoszonych przez Komisje Rewizyjną  

-  pismo dotyczące konkursu ,,Internet dla każdego”,   które odczytał. 

  

Ad. 6. Sprawozdanie przewodniczących komisji z działalności komisji między sesjami. 

Przewodniczący Komisji Tomasz Borzyszkowski poinformował, iż Komisja Infrastruktury i 

Budżetu odbyła w okresie między sesjami jedno posiedzenie, które odbyło się w dniu 

dzisiejszym. W trakcie posiedzenia Komisja dokonała: 

- oceny wykonania budżetu gminy za I półrocze 2019r., 

- oceny realizacji zadań określonych w prognozie finansowej na 2019r,. 

- opiniowania wniosku o wsparcie finansowe dla Kościerskiego Wodnego Ochotniczego 

Pogotowia Ratunkowego, 

- opiniowania wniosku mieszkańca gminy, 

- opiniowania wniosku właścicieli działek i domów na Osiedlu Zatorze w Kaliszu,  

- opiniowania wniosku o wsparcie finansowe dla Szpitala Specjalistycznego w Kościerzynie,  

- opiniowania wniosku Zarządu Spółdzielni Mieszkaniowej „Rolnik” w przedmiocie, 

udzielenia bonifikaty z tytułu przekształcenia użytkowania wieczystego, 

- opiniowania uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2019r.,   

- opiniowania projektu uchwały – apelu w sprawie drogi wojewódzkiej nr 235. 

Przewodniczący dodał że część z wymienionych projektów uchwał znajduje się na 

posiedzeniu dzisiejszej sesji. 

 

 

Przewodniczący Komisji Andrzej Hoppe poinformował, iż Komisja Służb Publicznych 

odbyła w okresie między sesjami jedno posiedzenie, które odbyło się w dniu dzisiejszym. 

Tematem posiedzenia komisji było opiniowanie regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach, dla których organem prowadzących jest Gmina Dziemiany.  W 

związku z licznymi uwagami do projektu uchwały przedstawionymi przez Oddział Związku 

Nauczycielstwa Polskiego w Dziemianach, Komisja przyjęła stanowisko aby jeszcze raz 

wszcząć procedure dotyczącą uzgadniania regulaminu. Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały dotyczący  apelu w sprawie drogi wojewódzkiej nr 235. 
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Przewodnicząca Komisji Teresa Mankiewicz poinformowała, iż Komisja Skarg, Wniosków i 

Petycji odbyła w okresie między sesjami jedno posiedzenie, na którym rozpatrywała skargę. 

Po rozpatrzeniu skargi Komisja uznała brak właściwości do rozpoznawania przedmiotu  

odoru i fetoru przez członków Komisji i Rady. W związku z tym Komisja postanowiła 

odesłać skargę do skarżącego ze wskazaniem, iż właściwym organem w tej sprawie jest 

Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska. 

 

 

Ad. 7. Sprawozdanie Wójta z realizacji zadań gminy w okresie między sesjami. 

Wójt Gminy Dziemiany Leszek Pobłocki poinformował, iż w okresie między sesjami: 

- miały miejsca imprezy odbywające się na terenie Gminy Dziemiany w okresie wakacyjnym,  

jedną z ważnych uroczystości były obchody 25-lecia Kapłaństwa Ojca Chrapkowskiego  

- odbyło się rozpoczęcie nowego roku szkolnego. Został ogłoszony konkursu na dyrektora 

szkoły podstawowej imienia gen. Stanisława Sosabowskiego w Kaliszu. Na nowego 

dyrektora wybrano Pana Jarosława Ginter, któremu zostały złożone gratulacje. W połowie 

sierpnia Pani Małgorzata Weber zrezygnowała z funkcji dyrektora ZKiW w Dziemianach. Jej 

dotychczasowe obowiązki zostały powierzone Panu Adamowi Szejba. 

- ogłoszono 2 konkursy. Pierwszy na stanowisko Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Dziemianach wynikający z przejścia na emeryturę Pani Kierownik Jolanty Las. Kolejny na 

stanowisko Dyrektora Ośrodka Kultury w Dziemianach w związku z dobiegającą końca 

kadencją.  

- wpłynęły oferty na ogłoszone przez gminę przetargi na rozbudowę szkoły w Dziemianach 

oraz dowóz dzieci do szkół. Po raz pierwszy przetarg na dowóz dzieci do szkół został 

przeprowadzony na liniach otwartych. W miedzy czasie wpłynął postulat od mieszkańców 

Osiedla Kalwaria o rozszerzenie sieci przystanków w miejscowości Raduń-Kalwaria. Czas 

przejazdu wydłuży się o około 10 min, ale droga 17 dzieci do szkoły stanie się 

bezpieczniejsza, ponieważ nie będą przechodzić przez drogę wojewódzką. Po odbytym 

spotkaniu z mieszkańcami ustalono, że usługodawca sprawdzi możliwość postawienia 

przystanku w tym miejscu. Jeżeli wszystko przebiegnie pomyślnie Gmina wystąpi z 

wnioskiem o rozszerzenie przystanków. 
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- zgłoszono nasze drogi do konkursu na drogi samorządowe. Droga Kalisz - Belfort i ul. 

Kowalska w Dziemianach są biskie realizacji.  

- złożono kolejne wnioski na dofinansowanie remontu drogi Raduń - kierunek na 

Główczewice oraz ul. Raduńskiej w Dziemianach. 

- wniosek o remont drogi Piechowice – Leżuchowo z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych 

został pomyślnie rozpatrzony. 

 

 Wójt Gminy Dziemiany poinformował że, 18.09.2019r. (środa) odbędzie się kolejny konwent 

Samorządów Powiatu Kościerskiego oraz poprosił o zgłaszanie propozycji tematów rozmów. 

 

 

Ad. 8.  Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Gminy w sprawie: 

Ad. 8a). zwrotu skargi i wskazania organu właściwego, 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Teresa Mankiewicz przekazała iż 

Komisja uznała, że organem właściwym do rozpatrzenia skargi w przedmiocie fetoru i odoru 

jest Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska w związku z tym Komisja postanowiła 

odesłać skargę z informacją o organie właściwym.  

 

Następnie Rada w głosowaniu 11 - „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się” – podjęła: 

   Uchwałę Nr XII/50/19 

   w sprawie zwrotu skargi i wskazania organu właściwego 

 

Ad. 8b). apel w sprawie drogi wojewódzkiej nr 235, 

Przewodniczący Rady Gminy Krystian Sikora odczytał apel. 

 

Wójt Gminy Dziemiany Leszek Pobłocki dopowiedział, iż nie znał wcześniejszej treści apelu, 

ale zwracając się do Zarządu Dróg o lustro w miejscowości Raduń podziękował za podjęte 

działania i zawnioskował o pamięć w dalszych realizacjach działań.  

 

 

Następnie Rada w głosowaniu 11 - „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się” – podjęła: 

   Uchwałę Nr XII/51/19 

   w sprawie apelu w sprawie drogi wojewódzkiej nr 235 
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Ad.8c). zmiany budżetu gminy na 2019r. 

Skarbnik Gminy Anna Kryzel przedstawiła zmiany dokonane w budżecie na 2019 rok. 

Przekazała, iż dokonano: 

1. Zwiększenia dochodów i wydatków w dziale 754 rozdziale 75412  w wysokości 7.250,00 

zł   dokonuje się w związku z otrzymaną darowizną  na cele związane z funkcjonowaniem 

OSP w gminie Dziemiany w tym na wypłaty ekwiwalentów dla strażaków. 

2. Zwiększenia dochodów i wydatków w dziale 801 rozdziale 80101  w wysokości 1.030,00 

zł oraz w dziale 852 rozdziale 85203  w wysokości 6.310,00 zł dokonuje się w związku 

otrzymanym odszkodowanie z tytułu ubezpieczenia mienia szkoły Podstawowej w Kaliszu i 

ŚDS w Trzebuniu i przeznacza się na zakupy i usługi remontowe w celu usunięcia uszkodzeń 

mienia. 

3. Zwiększenia dochodów w dziale 758 rozdziale 75814  w wysokości 31.886,00 zł dokonuje 

się na podstawie otrzymanej informacji o decyzji Ministra Finansów o zwrocie części 

wydatków wykonanych w ramach funduszu sołeckiego w roku 2018. i przeznacza się je na 

remont dachu Szkoły Podstawowej w Kaliszu. 

 

Radny Andrzej Hoppe opuścił obrady sesji, od tej pory w obradach uczestniczy 10 radnych. 

 

Następnie Rada w głosowaniu 10 - „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się” – podjęła: 

  Uchwałę Nr XII/52/19 

    w sprawie zmiany budżetu gminy na 2019r. 

 

Ad. 8d). określenia zasad udzielania dotacji celowej na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub 

znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków, położonym na obszarze Gminy 

Dziemiany, 

Wójt Gminy Dziemiany Leszek Pobłocki podsumował, że zmiana uchwały tyczy się 

nazewnictwa, idea pozostaje niezmienna.  
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Do Wójta wpłynęło pismo od Proboszcza parafii pod wezwaniem Świętego Antoniego w 

Dziemianach o wsparcie kosztów remontu dachu. Wniosek ten opiniowała Komisja 

Infrastruktury i Budżetu, a procedurą Rady Gminy jest przyjęcie regulaminu udzielania 

pomocy.  

 

Radny Tomasz Borzyszkowski złożył zapytanie, kiedy będzie dostępny wzór wniosków. 

 

Wójt odpowiedział,  że na zasadzie zarządzenia Wójta będzie wprowadzony wzór wniosków. 

 

Radny Stanisław Kuczkowski dodał, że w wielu gminach taki regulamin juz dawno jest 

dostępny. 

Radny Grzegorz Eichmann wszedł na obrady sesji, od tej pory w obradach uczestniczy 11 

radnych. 

 

Następnie Rada w głosowaniu 10 - „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się” – podjęła:

 Uchwałę Nr XII/53/19 

w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków, położonym na 

obszarze Gminy Dziemiany 

 

Ad. 9. Komunikaty i wolne wnioski 

Przewodniczący Rady Gminy Krystian Sikora wygłosił komunikat dotyczący bezpieczeństwa 

obiektów. Radny zgłosił że nie widział firmy KUŚPA, która nas ochrania. Zapytał czy istnieje 

regulamin ochrony. 

 

Wójt Gminy Dziemiany poinformował, że zgłoszona firma świadczy usługi ochroniarskie, 

które są określone umową. W umowie zawarty jest zakres usług świadczonych przez firmę. 

Zakres usług oceniany jest przez osoby zlecane, a Wójt nie śledzi czy firma ta jest widywana 

na terenie Gminy Dziemiany. Oferta tej firmy jest  tańsza niż oferty innych firm. 
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Radny Andrzej Hoppe wszedł na obrady sesji, od tej pory w obradach uczestniczy 11 

radnych. 

 

Adam Szejba powiedział, że na dzień dzisiejszy gdy wystąpi jakaś sytuacja, firma 

ochroniarska zgłasza się natychmiastowo i nie widzi co do niej zastrzeżeń. 

 

Wójt Gminy podsumował, że firma funkcjonuje prawidłowo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy dodał, że chciał się tylko dowiedzieć czy firma określa ilość 

kontroli, które maja, odbyć się w ciągu miesiąca.  

 

Radny Andrzej Hoppe przekazał, że rozmawiał z dyrektorami szkół o przygotowaniu 

placówek oświaty do nowego roku szkolnego. Poinformował, że ogrodzenie przy oddziale 

przedszkolnym w Kaliszu po przeprowadzonym remoncie prezentuje się dobrze. Oddział 

przedszkolny w Trzebuniu, również funkcjonuje prawidłowo. Przekazał, że lekkim 

opóźnieniem odbędzie się remont dachu w szkole w Kaliszu. 

 

Radny Stanisław Kuczkowski przekazał podziękowania za utrzymanie czystości na kąpielisku 

w Dziemianach. Poinformował również, że mieszkańcy proszą o wcześniejsze pojawienie się 

na plaży toalet i koszy na śmieci.  

 

Wójt Gminy Dziemiany powiedział, że nie wiadomo kiedy lato się rozpocznie i dlatego nie 

można wcześniej zacząć okresu wakacyjnego. Wójt wystąpił z prośbą o to, aby zauważać to 

co w naszej gminie jest dobre. 

 

Radny Krzysztof Rolbiecki wszedł na obrady sesji, od tej pory w obradach uczestniczy 12 

radnych. 

 

Radna Maria Turzyńska- Stopa poinformowała, że dwukrotnie interweniowała w sprawie 

czystości na kąpielisku. Pomijając fakt nieczystości dobrze że są pozytywne opinie. 
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Radny Grzegorz Eichmann stwierdził że mamy fajne jezioro i trzeba o to dbać. Dał również 

sygnał w sprawie dowozu dzieci do szkoły, że muszą oczekiwać na dowóz długi czas.  

 

Radna Teresa Mankiewicz ogłosiła komunikat w kwesti uregulowania gruntu przy OSP 

Raduń, co umożliwi pozyskanie nowego samochodu w tym roku . Podziękowała za spotkanie 

Wójta z mieszkancami Raduń – Kalwaria. 

 

Ad. 9. Zakończenie obrad sesji Rady Gminy Dziemiany. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady XII sesji Rady 

Gminy w Dziemianach. 

 

 

Protokół sporządziła       Obradom przewodniczył  
Przewodniczący Rady Gminy 

 

Jenta Elżbieta        Krystian Sikora 

 


